

ENGLISH - INSTRUCTIONS FOR USE - PLEASE READ CAREFULLY MAKING SURE YOU FULLY UNDERSTAND THEM.

Please ensure that you read all the instructions in this leaflet before attempting to wear your new decorative contact lenses. By following these instructions you will get the most from your new look.

CONTACT LENS CARE

Preparing to wear hygiene is an essential part of preparation. Always wash and dry your hands thoroughly, removing trace of anything that may cause contamination or damage, before handling your decorative contact lenses. A **multi-purpose solution** dissolves protein and cleans, loosens and removes accumulations of film, debris and deposits from soft contact lenses, helps prevent the formation of irritating deposits on the lens surface. It kills harmful microorganisms on the lens, rinse, preserve and rehydrate lenses before wearing. Always soak your decorative contact lenses before first use in a suitable multipurpose soft contact lens solution and follow the product directions for use. You should follow the complete recommended lens rubbing and rinsing times in the product labeling to adequately disinfect your lenses and reduce the risk of contact lens contamination. Reduced rubbing or rinsing time may not adequately clean your lenses. Clean your decorative contact lenses and case every two days even when not in use and additionally before each use.

ACHIEVING YOUR LOOK

Ensure your decorative contact lenses have soaked prior to first wear. Try to make a habit of putting on the right side first and always make a distinction between right and left. Place one decorative contact lens on your index finger and check that it is clean and not inside out, (ensure that it has a natural bowl like shape). Hold your upper lid open with your left hand's index and middle finger, at the same time hold your lower lid open with the middle finger of your right hand. Looking straight at your eye in the mirror, slowly and gently place the decorative contact lens on your eye. Carefully release your eyelids and blink. You can gently massage your eyelid to centre the decorative contact lens. When you are sure that it is correctly inserted, repeat the procedure for the other eye.

REMOVING

Wash and dry your hands thoroughly. Look upwards and hold down the lower lid with the middle finger of your right hand. Placing your index finger and thumb of the same hand on opposite sides of the decorative contact lens, slowly slide it down to the white of your eye. Gently pinch the decorative contact lens from your eye, taking care not to pinch too hard. Repeat for the other eye.

WEARING INSTRUCTIONS

Decorative contact lenses are intended for occasional use only. Check with your eye care professional before wearing for prolonged periods on an everyday basis. Your eye care professional will recommend a suitable wearing schedule. It is suggested that you only wear your decorative contact lenses for 4 hours on the first day, increasing your wearing time by 2 hours daily until you reach optimum wearing time, a maximum of 8 hours per day. Wearing of the contact lenses for extended periods increases the risk of infection and permanent damage to vision. It is important to rest your eyes until the next day. If you have not worn your decorative contact lenses for several days, you should follow wearing schedule recommendations as a new wearer. Always rinse your decorative contact lenses before wearing and after removing with a suitable multipurpose soft contact lens solution. After each wear, always store your decorative contact lenses in fresh multipurpose soft contact lens solution, making sure not to damage, or catch your decorative contact lenses when storing in any lens case used. If you wear your decorative contact lenses

infrequently, always remember to replace the solution used with fresh solution regularly, and ensure that the case used for storage of your decorative contact lenses is cleaned every 2 days and additionally before each use.

These decorative contact lenses have a maximum number of days use (see outer label) and are intended to be replaced at this time after opening, irrespective of the number of times worn.

SAFETY AND WARNING

DO NOT wear if your decorative contact lenses appear to be damaged. DO NOT share your decorative contact lenses with anyone else. DO NOT let hairspray or any other cosmetic aerosols come into contact with your decorative contact lenses. DO NOT participate in any water sports whilst wearing. DO NOT wear your decorative contact lenses when using eye medication. DO NOT use tap water, saliva or any household cleaning agents to clean or wet your decorative contact lenses or storage case. ALWAYS remove your decorative contact lenses before you go to bed. Wearing of the contact lenses while sleeping increases the risk of infection and permanent damage to vision. ALWAYS put your decorative contact lenses in before applying any make-up. ALWAYS take out decorative contact lenses before removing any make-up. ALWAYS replace your decorative contact lenses if your eyes get red or irritated or if you have any discomfort or pain, and seek help from a qualified eye care professional.

IMPORTANT INFORMATION

Please note that these decorative contact lenses are not intended to correct any defect of sight and are intended only for cosmetic color change. Please note that cosmetically tinted contact lenses can reduce visibility in low light conditions.

If you suffer from any of the following, then you MUST NOT wear these decorative contact lenses: corneal dystrophies, corneal ulcers, inflammation of the cornea, e.g. keratitis, inflammation of the eye, e.g. iritis, uveitis, allergic eye conditions, any pre-existing eye condition. If you are in any doubt, please seek further advice from an eye care professional. Decorative contact lenses are suitable for normal, healthy eyes. If you are in any doubt as to whether these decorative contact lenses are suitable for you, then please consult an eye care professional.

FITTING AND AFTERCARE

It is recommended that you consult your eye care professional to ensure suitability and for practical advice on wearing and removing (consultation fees may be charged).

Always have regular check-ups and follow the advice of your eye care professional. If you feel any unexplained discomfort, watering, vision change or redness, remove immediately and seek help from a qualified eye care professional.

An eye care professional should be consulted regarding the use of decorative contact lenses in certain atmospheric or environmental conditions that can cause irritation to the eye.

Infection, with possible permanent damage to vision, could result from the failure to strictly follow recommended INSTRUCTIONS FOR USE and decorative contact lens care procedures.

If you have any questions or concerns regarding the information in this leaflet, please consult your eye care professional.



FRANÇAIS - MODE D'EMPLOI - À LIRE ATTENTIVEMENT ET À BIEN ASSIMILER

Assurez-vous de lire toutes les instructions de cette notice avant de porter vos nouvelles lentilles cornéennes à but esthétique. Vous pourrez ainsi profiter pleinement de votre nouveau look.

SOIN DES LENTILLES DE CONTACT

L'hygiène est primordiale. Toujours soigneusement se laver et se sécher les mains pour enlever toute trace de substance pouvant contaminer ou abîmer les yeux avant de manipuler les lentilles cornéennes à but esthétique. Une **solution multifonction** nettoie, et élimine les protéines, les autres dépôts et débris qui s'accumulent sur les lentilles de contact souples, élimine les micro-organismes nuisibles de la surface des lentilles, rince, conserve et réhydrate les lentilles avant la pose. Toujours faire tremper les lentilles cornéennes à but esthétique avant leur première utilisation dans une solution multifonction adéquate pour lentilles souples et suivre les instructions d'utilisation du produit. Respectez scrupuleusement les durées de frottement et de rinçage des lentilles recommandées sur l'étiquetage du produit pour bien désinfecter les lentilles et réduire le risque de contamination des lentilles. La réduction du temps de frottement ou de rinçage peut ne pas suffire pour bien nettoyer les lentilles. Peu importe si elles ont été utilisées ou non, nettoyer les lentilles et leur contenant tous les 2 jours, et avant chaque utilisation.

RELOOKEZ-VOUS

S'assurer que les lentilles cornéennes à but esthétique ont été trempées avant de les porter. Prendre l'habitude de mettre d'abord la lentille de droite et de toujours différencier la lentille droite de la gauche. Placer une lentille sur l'index et vérifier qu'elle est propre et dans le bon sens (c'est-à-dire qu'elle est en forme de bol). Repousser la paupière supérieure avec l'index et le majeur de la main gauche et tirer la paupière inférieure vers le bas avec le majeur de la main droite. En regardant directement l'œil dans un miroir, placer doucement et délicatement la lentille sur l'œil. Relâcher les paupières avec précaution, puis cligner des yeux. Pour centrer la lentille, il est possible de faire un léger massage de la paupière. Lorsqu'elle est correctement posée, répéter la procédure pour l'autre œil.

RETRAIT

Soigneusement se laver et se sécher les mains. Regarder vers le haut et tirer la paupière inférieure avec le majeur de la main droite. Placer l'index et le pouce de la même main de part et d'autre de la lentille, puis la faire glisser vers le bas sur le blanc de l'œil. Pincer délicatement la lentille et la retirer, en faisant attention à ne pas la pincer trop fort. Répéter pour l'autre œil.

PORT DES LENTILLES CORNÉENNES À BUT ESTHÉTIQUE

Les lentilles cornéennes à but esthétique sont uniquement destinées à un usage occasionnel. Vérifiez auprès de votre professionnel de la vue avant de les porter tous les jours de manière prolongée. Votre professionnel de la vue vous recommandera un programme approprié. Nous vous suggérons de ne porter les lentilles cornéennes à but esthétique que pendant quatre heures le premier jour, puis d'augmenter le port de deux heures par jour jusqu'à ce que vous atteigniez la durée optimale, utilisation maximale de 8 heures par jour. Le port des lentilles cornéennes pendant de longues périodes augmente le risque d'infection et de dommages permanents à la vue. Il est important de reposer les yeux jusqu'au lendemain. Si vous n'avez pas porté les lentilles cornéennes à but esthétique pendant plusieurs jours, suivez les recommandations de port comme si vous les portiez pour la première fois. Rincez toujours les lentilles cornéennes à but esthétique avant la pose et après le retrait avec une solution multifonction adéquate pour lentilles souples. Chaque fois que vous les avez portées, changez la solution multifonction pour lentilles souples pour conserver vos lentilles cornéennes à but esthétique, en vous assurant de ne

pas les abîmer ou en veillant à ce qu'elles ne se prennent pas dans l'étui. Si vous les portez peu fréquemment, n'oubliez pas de remplacer régulièrement la solution et de nettoyer l'étui tous les 2 jours, et avant chaque utilisation.

Le nombre de jours d'utilisation des lentilles cornéennes à but esthétique est limité (voir boîte). Elles doivent être remplacées après ce délai une fois ouverts, indépendamment du nombre de fois qu'elles ont été portées.

SÉCURITÉ ET AVERTISSEMENT

NE PAS porter les lentilles cornéennes à but esthétique si elles sont endommagées. NE PAS partager les lentilles cornéennes à but esthétique avec quelqu'un d'autre. NE PAS laisser de la laque ou tout autre produit cosmétique en aérosol entrer en contact avec les lentilles cornéennes à but esthétique. NE PAS faire de sport nautique en portant les lentilles cornéennes à but esthétique. NE PAS porter les lentilles cornéennes à but esthétique en utilisant des médicaments ophtalmologiques. NE PAS nettoyer ou humidifier les lentilles cornéennes à but esthétique ou l'étui avec de l'eau, de la salive ou tout produit d'entretien ménager. TOUJOURS retirer les lentilles cornéennes à but esthétique avant de se coucher. Le port des lentilles cornéennes pendant le sommeil augmente le risque d'infection et de dommages permanents à la vue. TOUJOURS poser les lentilles cornéennes à but esthétique avant de se maquiller. TOUJOURS retirer les lentilles cornéennes à but esthétique avant de se démaquiller. TOUJOURS remplacer les lentilles cornéennes à but esthétique si les yeux rougissent ou s'irritent, ou en cas de gêne ou de douleur, puis demander conseil à un professionnel de la vue.

INFORMATIONS IMPORTANTES

Notez que les lentilles cornéennes à but esthétique n'ont pas pour but de corriger les défauts visuels et ne sont destinées qu'à changer la couleur des yeux. Notez que les lentilles cornéennes teintées peuvent réduire la visibilité dans des conditions de faible éclairage.

Si les problèmes suivants vous affectent, vous NE DEVEZ PAS porter les lentilles cornéennes à but esthétique: dystrophie cornéenne, ulcère cornéen, inflammation de la cornée, par ex. kératite, inflammation de l'œil, par ex. iritis, uvéite, allergies oculaires, tout problème oculaire préexistant. En cas de doute, veuillez demander conseil à un professionnel de la vue. Les lentilles cornéennes à but esthétique conviennent aux yeux sains et normaux. En cas de doute quant à votre situation, consultez un professionnel de la vue.

POSE ET ENTRETIEN

Il est recommandé de consulter un professionnel de la vue pour vérifier que le produit convient et pour obtenir des conseils pratiques sur le port et le retrait du produit (la consultation peut être facturée). Passez régulièrement des examens de santé et suivez les conseils de votre professionnel de la vue. Si vous ressentez une gêne inexplicable, ou qu'un larmoiement, une distorsion visuelle ou un rougissement survient, retirez les lentilles cornéennes à but esthétique immédiatement et demandez conseil à un professionnel de la vue.

Il convient de consulter un professionnel de la vue concernant l'utilisation de la lentille cornéenne à but esthétique dans certaines conditions atmosphériques ou environnementales qui peuvent irriter les yeux.

Une infection et des dommages permanents à la vue pourraient découler du non-respect du MODE D'EMPLOI recommandé pour l'utilisation et l'entretien des lentilles cornéennes à but esthétique.

Si vous avez des questions ou des préoccupations par rapport aux informations contenues dans cette notice, veuillez consulter votre professionnel de la vue.